
P R O T O K Ó Ł    Nr  XXI/2020 

z   s e s j i    Rady  Gminy  Główczyce 

z  dnia   30 lipca 2020r. 

 

……………………………………………………………………………………………………… 

Ad.1.1  

                  Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski przypominał, że  sesja jest utrwalana 

i transmitowana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk i jest  dostępna  w sieci 

Internet, natomiast nagrania z sesji w biuletynie informacji publicznej i na stronie internetowej 

Gminy.  Zaznaczył, że każdy kto uczestniczy w  sesji Rady Gminy wyraża   zgodę  na  

przetwarzanie i upublicznianie  swoich  danych  osobowych.  

 

         Następnie P. Przewodniczący  otworzył i prowadził XXI sesję Rady Gminy Główczyce. 

Powitał radnych , Wójta Gminy P. Danutę May, Z-cę Wójta Rafała Teterkę,  Skarbnika Gminy P. 

Mariolę Barna, Sekretarza Gminy P. Joannę  Lipczyńską, radcę prawnego Irenę Łońską  oraz 

Dyrektora GOK P. Pawła Żmudę i Gł. księgową GOK P. Katarzynę Rossochacką.                                                            

P. Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad, gdyż na  ustawowy 15 osobowy skład Rady 

w sesji uczestniczy 14 radnych. Radni dodatkowo potwierdzili udział w sesji w systemie 

głosowania.   Nieobecny Radny Daniel Kowalko.   Lista obecności stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. Rozpoczęcie sesji odbyło się o godzinie 9:00.  

 

Ad.1.2                    

Powołanie sekretarza obrad 

  Na sekretarza obrad w wyniku głosowania Radny Zenon Fir  został wybrany  jednogłośnie  14 

głosami „za” , przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. 
Ad.1.3 

Zatwierdzenie porządku obrad  

P. Przewodniczący wniósł o wykreślenie z  punktu 6 podpunktu 9 podjęcie uchwały  sprawie 

zmiany statutu Gminnego Ośrodka Kultury.  Do porządku obrad nie zgłoszono   innych 

wniosków.   P .Przewodniczący przedstawiony wniosek poddał pod głosowanie, w wyniku 

którego wniosek został przyjęty 14 głosami „za”, przy 0”przeciwnych”, 0”wstrzymujących”.              

W głosowaniu brało udział 14 radnych. 

Treść porządku obrad po zmianach : 

1.Sprawy regulaminowe 

  1)  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

  2)  powołanie  sekretarza obrad, 

  3)   zatwierdzenie  porządku obrad, 

  4) przyjęcie protokołu  z poprzedniej   sesji. 

2. Informacja  o działalności Wójta  Gminy w   okresie międzysesyjnym. 

3. Podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego instytucji    kultury – 

Gminnego Ośrodka Kultury w Główczycach za rok 2019 

4. Raport o stanie Gminy Główczyce  za rok 2019: 

a) prezentacja raportu, 

b) debata nad raportem,  

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy  wotum zaufania. 



5.  Rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 

2019r.: 

 a) wystąpienie Wójta w sprawie sprawozdania z realizacji budżetu za 2019 rok, 

b)  opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu     gminy  za  

2019r. 

 c) opinia Komisji Rewizyjnej o realizacji budżetu za 2019r.i wniosek w  sprawie  absolutorium  

dla  Wójta, 

d) opinia RIO dotycząca wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie   absolutorium  Wójtowi, 

 e) dyskusja 

 f) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia  i zatwierdzenia sprawozdania  finansowego   Gminy  

Główczyce wraz ze sprawozdaniem  z wykonania  budżetu   gminy za   2019r. 

 g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia  absolutorium dla Wójta Gminy za  2019r.   

6. Podjęcie  uchwał: 

1) w sprawie    zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Gdańsku, 

2) w sprawie   zaciągnięcia  pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej  w Warszawie, 

3)   w sprawie  zmiany w budżecie Gminy na 2020r.  

4) w sprawie zmiany  w Wieloletniej Prognozie Finansowej, 

5) w sprawie udzielenia  Powiatowi Słupskiemu pomocy finansowej na realizację programu 

profilaktyki boreliozy, 

6) w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w gminie Główczyce, 

7) w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy, 

8) w sprawie zmiany załącznika nr 1 do uchwały w sprawie ustalenia na obszarze gminy 

stawki opłaty targowej oraz zasad jej poboru w 2020r. 

9) w  sprawie wyrażenia zgody na  zamianę  nieruchomości, 

10) w sprawie wyznaczenia nieruchomości do sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego. 

      11) w sprawie rozpatrzenia skargi  na działalność  Wójta Gminy Główczyce.                                                    

8. Informacja dotycząca  interpelacji i zapytań.                                                                                                       

9. Informacje,  wnioski  i  oświadczenia .                                                                                                      

10. Zamknięcie  sesji Rady Gminy.    

   

Ad. 1.4 

Do protokołu z poprzedniej sesji Radni nie wnieśli uwag i protokół został przyjęty. 

Ad. 2.                                                                                                                                                    

Informacja  o działalności Wójta  Gminy w   okresie międzysesyjnym 

 P. Wójt   przedstawiła   informację  ze swej działalności  w   okresie międzysesyjnym. 

Do informacji nie zgłoszono uwag i pytań. 

Ad. 3                                                                                                                                                                  

Podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego instytucji kultury – 

Gminnego Ośrodka Kultury w Główczycach za rok 2019. 

  

P. Wójt nadmieniła, iż do tej pory  sprawozdanie finansowe GOK-u przedstawiała P. Skarbnik. 

Uważa, że sprawozdanie powinna przedstawić osoba merytoryczna. 

Następnie P. Przewodniczący głosu udzielił Gł. Księgowej GOK Główczyce P. Katarzynie 

Rossochackiej, która przedstawiła i omówiła sprawozdanie finansowe  GOK-u za 2019r. 



 

Do sprawozdania i projektu uchwały  nie zgłoszono uwag i zastrzeżeń.   

P. Przewodniczący przeprowadził głosowanie imienne.  W wyniku głosowania uchwałę  w 

sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego instytucji kultury – Gminnego Ośrodka 

Kultury w Główczycach za rok 2019  Rada Gminy  przyjęła  13 głosami „za”, przy 0 

„przeciwnych” i 1 „wstrzymującym”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. Uchwała została opatrzona Nr  XXI/176/20 i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 4  Raport o stanie Gminy Główczyce za rok 2019: 

 a) prezentacja raportu, 

 b) debata nad raportem, 

 c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania. 

P. Przewodniczący nadmienił, ze Raport o stanie Gminy   wszyscy Radni  otrzymali, Raport 

został też podany do publicznej wiadomości . Następnie głosu udzielił  P. Wójt, która 

przedstawiła i omówiła Raport. 

W debacie nad Raportem głos zabrał Radny Michał Matkowski. Powiedział, że pozytywną rzeczą 

jest że powstał Raport. Poleca ten dokument, do którego jak podkreślił  każdy  ma wgląd. 

Nadmienił, iż P. Wójt mówiła o strategicznym znaczeniu drogi 213, mówiła o drogach 

powiatowych i gminnych, na co jak Radny podkreślił czekał. Poprosił o podanie ile dróg zostało 

wyremontowanych, jaka nawierzchnia została położona i  długość. 

Radny Kazimierz Wierbowski nadmienił, że taka informacja jest w Raporcie. 

P. Wójt dopowiedziała, że takie informacje są w materiałach. Jedyne co można by podać, to 

wskazać konkretne miejsce. 

Radny Michał Matkowski zwracając się do P. Przewodniczącego nawiązał do organizowanych w 

poprzedniej Radzie objazdów gminy, lustracji świetlic, inwestycji i zasugerował, aby teraz  też  

taki objazd zorganizować. 

P. Przewodniczący odnosząc się do powyższego powiedział, że będzie zorganizowany we 

wrześniu. 

P. Wójt dodała, że jako dyrektor szkoły uczestniczyła w sesjach i teraz wyprzedziła wniosek 

Radnego. Chciałaby przeprowadzić wizję lokalną w  szerszym zakresie i od tego rozpocząć pracę 

nad przyszłorocznym budżetem. 

Po wyczerpaniu  dyskusji P. Przewodniczący głosu udzielił  P. Sekretarz  , która dokonała  

prezentacji projektu uchwały  w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania. 

Do  projektu uchwały  nie zgłoszono uwag i zastrzeżeń.  P. Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie imienne.  W wyniku głosowania uchwałę w sprawie jw.   Rada Gminy  przyjęła  10 

głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 4 „wstrzymującym”. Protokół głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została opatrzona Nr  XXI/177/20 i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu  
 

Ad. 5   Rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu     

            gminy  za 2019r.:      

                                                                                     



P. Przewodniczący głosu udzielił P.Wójt , która dokonała prezentacji  sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy za 2019r. Wskazała wysokość zrealizowanych w 2019r dochodów, wyniosły 

ogółem  52.938.206,29 zł  tj 101,14% : 

  

  

Dochody własne 10.731.147,69 zł 

Subwencje 16.603.218,00 zł 

Udziały w podatkach 4.439.402,90 zł 

Dotacje z budżetu państwa na zadania zlecone 16.234.733,78 zł 

Dotacje na zadania własne 1.713.319,81 zł 

Środki z UE 3.216.384,11 zł 

  

Wydatki  w  2019r.  wykonano w 98,99% na kwotę 52.383.272,54 zł: 

Inwestycje  8.012.605,43 zł 

Oświata i wychowanie 15.662.936,38 zł 

Pomoc i opieka społeczna 18.015.194,83 zł 

Gospodarka mieszkaniowa, 

komunalna, oświetlenie dróg, utrzymanie dróg 

 

           2.475.826,80 zł 

Kultura i sport            1.861.055,76 zł 

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 351.631,31 zł 

Pozostałe wydatki 2.021.670,14 zł 

Nadwyżka budżetowa wynosiła 554933,75 zł przy   

planowanym deficycie w wysokości – 2646819,98 zł  

  P. Wójt powiedziała, że zadłużenie gminy z tytułu pożyczek i kredytów na koniec 2019r.      

wynosiło  11.144.904,00 zł. Nadmieniła, że budżet to nie tylko przychody i rozchody,                     

dochody i wydatki,    bo za budżetem stoją ludzie ich potrzeby i problemy.  W tym miejscu                       

P. Wójt przedstawiła informację o zwolnieniach i umorzeniach podatków i opłat w 2019r. :                             

-     udzielono ulg i zwolnień ustawowo zagwarantowanych w podatku rolnym na kwotę 

33.948,00 dotyczy to  wykupu ziemi, gdzie  przez   5 lat przysługuje ulga 100%,  w 6 roku 75%,                     

a w 7 roku 50%.  

- udzielono ulgi inwestycyjnej na kwotę 33.439,00. Ulga ta udzielana jest maksymalnie przez 

15lat w wysokości 25% wartości inwestycji.                                                                                                                                                                   

P. Wójt powiedziała, że skutki obniżek stawek podatkowych dotyczą kwoty - 837.599,00 tj 

różnica między stawką uchwaloną przez Radę Gminy, a maksymalną Ministerstwa Finansów.                                 

P. Wójt przedstawiła też  kwoty zastosowanych umorzeń -w podatku od nieruchomości osób 

prawnych , dotyczy to ZUP-u umorzono kwotę 6.381,00 i odsetki w kwocie 117,00. Decyzją 

Wójta ze względu na problemy finansowe i zdrowotne (przedłożona dokumentacja medyczna)  

zalęgłość w kwocie 46.030 zł została rozłożona na raty, a odsetki w kwocie 24.128,05 zostały 

umorzone. P.Wójt oświadczyła przy tym, że  osoba, której dokonano umorzenia nie jest z nią 

spowinowacona.  Nie ma też wiedzy, aby była spowinowacona z radnymi. 



P. Wójt podkreśliła, że w stosunku do roku 2018, tempo wzrostu zaległości zmalało , spadło z 

11% do 4,72%.  

P. Przewodniczący podał do protokołu opuszczenie obrad przez Radną Jagodę Sidor i tym samym 

zmniejszenie stanu osobowego do 13 radnych. 

Następnie głosu udzielił   P. Skarbnik, która przedstawiła  pozytywną opinię    o  sprawozdaniu z 

wykonania budżetu gminy Główczyce za 2019r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 

i objaśnieniami, zawartą w uchwale    Nr 048/g224/R/III/20  Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia   25 marca 2020r. – uchwała stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  Radna Marianna Kwiatkowska  przedstawiła 

pozytywną opinii Komisji   o  realizacji budżetu za 2019r. o r a z  przedstawiła   wniosek o 

udzielenie absolutorium dla Wójta- wniosek stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W kolejnym podpunkcie głos zabrała  P. Sekretarz  i przedstawiła  opinię  RIO dotycząca 

wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi, zawartą w uchwale    Nr 

103/g224/A/III/20  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia   

16 lipca 2020r. – uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Następnie Radny Kazimierz Hliwski  Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego przedstawił   pozytywną opinię dotyczącą realizacji budżetu za 2019r. 

zaznaczając, że Komisja jest za udzieleniem absolutorium 

 W związku z tym, że  radni nie zabierali głosu w dyskusji  P. Przewodniczący głosu udzielił                           

P. Skarbnik, która dokonała prezencji projektu  uchwały w sprawie rozpatrzenia                                       

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Główczyce wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy za 2019r., 

Do  projektu uchwały  nie zgłoszono uwag i zastrzeżeń.  P. Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie imienne.  W wyniku głosowania uchwałę w sprawie jw.   Rada Gminy  przyjęła                     

11 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 2 „wstrzymujących”. Protokół głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została opatrzona Nr  XXI/178/20 i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. Wybyła Radna Jagoda Sidor. 

 P. Sekretarz przedstawiła  projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 

Gminy za 2019r.   

Do  projektu uchwały  nie zgłoszono uwag i zastrzeżeń.  P. Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie imienne.  W wyniku głosowania uchwałę w sprawie jw.   Rada Gminy  przyjęła  9 

głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 4 „wstrzymujących”. Protokół głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została opatrzona Nr  XXI/179/20 i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 
 P. Przewodniczący stwierdził, że  uchwała   w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta 

Gminy za 2019r.   została podjęta, złożył gratulację i  ogłosił 15 min. przerwę.  

 Ad. 6  Podjęcie uchwał    

P. Przewodniczący przypomniał, że wszystkie projekty uchwał  analizowane były na  

posiedzeniach Komisji  Rady Gminy.  



Ad. 6. 1  P. Skarbnik  dokonała prezentacji  projektu uchwały  w sprawie    zaciągnięcia 

pożyczki  z  Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Gdańsku, 
 

Radny Mariusz Dyś  zwrócił uwagę na duże zadłużenie i powiedział, że przy tej pożyczce trzeba 

się dobrze zastanowić, bo  tj prawie 13 milionów, do tego dochodzi  milion trzysta pożyczki na 

wodociąg w Żoruchowie. Radny powiedział, że z danych, które P. Wójt przedstawiła wynika, że 

nasz  budżet to 52 mln, z tego 24 mln są znaczone i trzeba by je odjąć i to daje sumę jaką można 

dysponować. Radny powiedział, iż  radziłby dobrze się zastanowić, bo nie stać nas na takie 

zadłużenie tj prawie  50% budżetu gminy. 

 

P. Wójt  powiedziała, że przedłożenie projektu tej uchwały  poprzedziły analizy. To jest pożyczka 

umarzalna podobnie jak w przypadku wody. Gdyby nie fakt, że została zrobiona                         

inwentaryzacja zbiorników bezodpływowych i szamb , a do tej pory nikt tego nie zrobił, to nie 

wiedzielibyśmy o skali problemu.  Rejon Wolini, Pobłocia i Cecenowa nie wpisuje się                       

w środki jakie można pozyskać ze środków unijnych jakie można pozyskać                                                  

na tzw aglomeracje. Tu mamy do czynienia z tykającą bombą, w każdej chwili może być 

wywołany problem, który Rada będzie musiała rozwiązać bez środków zewnętrznych.                                   

P. Wójt zapewniła, że przeanalizowała zadłużenie, poprosiła P. Skarbnik  o przygotowanie 

materiału jak wyglądały nasze raty i z tego wynika, że nasze zobowiązania kredytowe, 

zobowiązania gminy przy obecnym zadłużeniu  wygasają w roku 2027r.  Jest to pożyczka 

rządowa i nie ma zagrożenia wzrostu oprocentowania. P. Wójt powiedziała, że nie jest 

samobójczynią, ma plany, są możliwości finansowe realizacji  inwestycji. Spotkała się z doradcą 

finansowym, firma przygotowała analizę na wypadek spadku naszych dochodów. Nie są 

prowadzone, żadne inwestycje , więc nasze zobowiązania powoli wygasają. P. Wójt podkreśliła, 

że jeżeli okaże się, że kwota przetargowa przekroczy nasze możliwości to po prostu z tego 

zrezygnujemy.  Podjęcie uchwały jest warunkiem podpisania umowy. P. Wójt powiedziała, że jest 

przekonana, że ta inwestycja powinna być realizowana.  Na uwagę  Radnego Mariusza Dysia  

dotyczącą zamiaru  prowadzenia inwestycji wodociągowej w Żoruchowie bez  kanalizacji P. 

Wójt wyjaśniła, że  w 2019r. podejmowała działania, aby rozwiązać problem wody w 

Żoruchowie  w połączeniu z  inwestycją kanalizacyjną, ale nie było konkursu, nie było takich 

możliwości. Podkreśliła, że logicznym było połączenie tych dwóch inwestycji , zwłaszcza, że na  

terenach Kowrowskich ma być posadowiona oczyszczalnia w Zgojewie, więc aż się prosiło, żeby 

te dwie inwestycje połączyć, jednak realia są jakie są ,  inicjatywa upadła.  

Radny Mariusz Dyś odnosząc się do powyższego powiedział, że wszystko rozumie, ale  chodzi o 

to, aby opinia społeczna rozumiała. 

P. Wójt  podkreśliła, że nie było możliwości połączenia realizacji tych dwóch inwestycji. 

Radny Michał Matkowski powiedział, że temat  był omawiany przez 2-3 godziny na Komisjach.  

Zwracając się do P. Wójt powiedział, że użyła słowa, że pożyczka jest umarzalna „do 50% „ i ten 

jak podkreślił zapis niepokoi. Byłoby jasne gdyby wysokość procentowa była konkretnie 

określona, a nie  do 50%.  Radny wyraził obawy czy budżet gminy to udźwignie i oświadczył 

przed kamerami, że  nigdy tej inwestycji nie negował. Wyrażał jedynie obawy, że zapis „do 50%”  

jest trochę niebezpieczny. 

P. Wójt odnosząc się do powyższego powiedziała m.innymi, że pisze się do 50%, ale umarzalne 

jest 50%, zakłada się realizację określonych wskaźników , projekt musi być dobrze wyważony, a 



nie na wyrost. P.Wójt zapewniła, że wzięła sobie do serca wątpliwości  radnych, wyjaśniała 

kwestie tego  zapisu . To jest pożyczka bezpośrednio z NFOŚ . 

 

Specjalista ds. pozyskiwania środków zewnętrznych P. Barbara Grot  również wyjaśniła kwestię 

zapisu umorzenia pożyczki „do 50%”. 

Po dalszej dyskusji , w której do  projektu uchwały  nie zgłoszono uwag i zastrzeżeń.  P. 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie imienne.  W wyniku głosowania uchwałę w sprawie 

jw.   Rada Gminy  przyjęła  10 głosami „za”, przy 3 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. 

Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została 

opatrzona Nr  XXI/180/20 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 6. 2   

w sprawie   zaciągnięcia  pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej  w Warszawie, 

  

P. Skarbnik dokonała prezentacji projektu uchwały a w sprawie   zaciągnięcia  pożyczki                       

z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  w Warszawie.                                                                            
Do  projektu uchwały  nie zgłoszono uwag i zastrzeżeń.  P. Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie imienne.  W wyniku głosowania uchwałę w sprawie jw.   Rada Gminy  przyjęła  13 

głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. Protokół głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została opatrzona Nr  XXI/181/20 i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 6. 3   

w  sprawie zmiany w budżecie  gminy na 2020r.  
 

P. Przewodniczący głosu udzielił  P. Skarbnik , która dokonała prezentacji  projektu  uchwały w  

sprawie zmiany w budżecie  gminy na 2020r.  
 

   Do  projektu uchwały  nie zgłoszono uwag i pytań.  P. Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie imienne.  W wyniku głosowania uchwałę w sprawie jw.   Rada Gminy  przyjęła  12 

głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 1 „wstrzymującym”. Protokół głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została opatrzona Nr  XXI/183/20 i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6. 4   

w  sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

 

P.Skarbnik dokonała prezentacji  projektu  uchwały w  sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej 
   Do  projektu uchwały  nie zgłoszono uwag i pytań.  P. Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie imienne.  W wyniku głosowania uchwałę w sprawie jw.   Rada Gminy  przyjęła  12 

głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 1 „wstrzymującym”. Protokół głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została opatrzona Nr  XXI/184/20 i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6. 5 

w  sprawie udzielenia Powiatowi Słupskiemu  pomocy finansowej na realizację  programu 

profilaktyki boreliozy 



P. Przewodniczący głosu udzielił P. Wójt, która zaprezentowała  projekt  uchwały w  sprawie 

udzielenia Powiatowi Słupskiemu  pomocy finansowej na realizację  programu profilaktyki 

boreliozy 

   Radny Michał Matkowski poprosił o  prawidłowy przekaz informacji w sprawie możliwości 

skorzystania z badań. 

 Do  projektu uchwały  nie zgłoszono uwag i pytań. P. Przewodniczący przeprowadził głosowanie 

imienne.  W wyniku głosowania uchwałę w sprawie jw.   Rada Gminy  przyjęła  12 głosami „za”, 

przy 0 „przeciwnych” i 1 „wstrzymującym”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. Uchwała została opatrzona Nr  XXI/182/20 i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6. 6 

w sprawie  określenia średniej  ceny jednostek  paliwa w gminie Główczyce 

P.Wójt dokonała prezentacji projektu uchwały w sprawie  określenia średniej  ceny jednostek  

paliwa w gminie Główczyce. 

Radny Mariusz Dyś  powiedział, że ustalamy cenę paliwa na rok szkolny 2020/2021 i zapytał czy 

będzie korekta bo  proponowana cena jest już nieosiągalna. 

P. Przewodniczący  wyraził pogląd, że   stawkę będziemy mogli zmienić. 

Radny Michał Matkowski powiedział, że trzeba  podchodzić  bardzo ostrożnie, bo cena z dnia na 

dzień może się zmienić. 

 Po krótkiej dyskusji, w której do projektu nie zgłoszono uwag  P. Przewodniczący przeprowadził 

glosowanie, w wyniku którego uchwałę w sprawie  określenia średniej  ceny jednostek  paliwa 

w gminie Główczyce Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 13 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych”, 

0 „wstrzymujących”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. Uchwała została opatrzona Nr  XXI/185/20 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 6. 7  

  w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy   Główczyce 

P. Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie  ustalenia wynagrodzenia Wójta 

Gminy Główczyce. 

Radny Jerzy Mańkowski nawiązując do sytuacji w kraju  poprosił o przemyślenie decyzji czy w 

czasie pandemii  przyznać  podwyżkę . 

Do  projektu uchwały  nie zgłoszono uwag i pytań. P. Przewodniczący przeprowadził głosowanie 

imienne.  W wyniku głosowania uchwałę w sprawie jw.   Rada Gminy  przyjęła  8 głosami „za”, 

przy 3 „przeciwnych” i 2 „wstrzymujących”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. Uchwała została opatrzona Nr  XXI/186/20 i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6. 8   

w sprawie zmiany załącznika nr 1 do uchwały w sprawie ustalenia na obszarze gminy 

stawki opłaty targowej oraz zasad jej poboru w 2020r. 
 



 P. Sekretarz zaprezentowała  projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 1 do uchwały w 

sprawie ustalenia na obszarze gminy stawki opłaty targowej oraz zasad jej poboru w 2020r. 
Radny Mariusz Dyś  zgłosił wątpliwość do zasadności podejmowania uchwały , ponieważ                      

w niedługim czasie w Stowięcinie  będzie zmiana sołtysa. 

 

P. Sekretarz  wyjaśniła, że RIO wymaga  wykazu inkasentów, więc będziemy uaktualniać. 

 

Do  projektu uchwały  nie zgłoszono uwag i pytań. P. Przewodniczący przeprowadził głosowanie 

imienne.  W wyniku głosowania uchwałę w sprawie jw.   Rada Gminy  przyjęła jednogłośnie 13 

głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. Protokół głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została opatrzona Nr  XXI/187/20 i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 6. 9   

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości  
 

P.Wójt  przedstawiła  projekt  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości  

- dotyczy prośby o zamianę  działki ( drogi ) gminnej Nr 158 położonej w Żoruchowie  na 

działkę Nr 48/1 stanowiącą drogę dojazdową do działki nr 47 w Żoruchowie. 

 

Radny Mariusz Dyś Przewodniczący Komisji Rolnictwa  powiedział, że Komisja przeprowadziła 

wizję lokalną i nie ma przeciwwskazań do proponowanej zamiany, na zamianę jest zgoda. 

 

Do  projektu uchwały  nie zgłoszono uwag i pytań. P. Przewodniczący przeprowadził głosowanie 

imienne.  W wyniku głosowania uchwałę w sprawie jw.   Rada Gminy  przyjęła jednogłośnie 13 

głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. Protokół głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została opatrzona Nr  XXI/188/20 i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6. 10 

w sprawie  wyznaczenia nieruchomości do sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego  
 

P. Przewodniczący nadmienił, że projekt uchwały nie uzyskał pozytywnej rekomendacji na 

posiedzeniu wspólnym Komisji , następnie głosu udzielił P.Wójt,  która dokonała prezentacji     

projektu uchwały w sprawie  wyznaczenia nieruchomości do sprzedaży na rzecz 

użytkownika wieczystego- dotyczy działki nr 123 o powierzchni 0,7320 ha, położonej w obrębie 

geodezyjnym Główczyce, na rzecz użytkownika wieczystego. 

 

Przewodniczący  Komisji Rolnictwa Mariusz Dyś  powiedział, że Komisje zajęły stanowisko, że 

działka powinna pozostać we władaniu gminy. 

 

Radny Michał Matkowski  powiedział, że jest ostatnią osobą, która grunty w centrum Główczyc 

oddałaby w prywatne ręce. Nadmienił, że takie stanowisko prezentował na  posiedzeniu Komisji 

Wspólnych i zaapelował do Rady o jego poparcie.  

 

Po wyczerpaniu dyskusji P. Przewodniczący projekt uchwały poddał pod głosowanie imienne. „ za” 

przyjęciem uchwały głosowało 2 radnych, 8 radnych było „przeciwnych” , a 3 „wstrzymało się 

od głosu”.  Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  



 

 P. Przewodniczący stwierdził, że  uchwała  w sprawie  wyznaczenia nieruchomości do 

sprzedaży na rzecz użytkownika wieczystego   NIE została podjęta. Projekt uchwały stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6. 11   

w sprawie  rozpatrzenia skargi na działalność  Wójta Gminy Główczyce 

   

P. Przewodniczący nadmienił, iż  skarga była rozpatrywana na posiedzeniu  Komisji Skarg , 

Wniosków i Petycji oraz Komisji Rolnictwa i Gospodarki  Komunalnej i głosu udzielił  

Przewodniczącemu  Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Michałowi Matkowskiemu, który  

przedstawił negatywną opinię Komisji. Komisje  uznały że skarga dotycząca   wykonania  

decyzji Wójta Gminy  związana z odpłatnym przekształceniem prawa użytkowania wieczystego 

w prawo własności nieruchomości gruntowej jest bezzasadna.  

P. Sekretarz   przedstawiła  projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  na działalność 

Wójta Gminy Główczyce. 

 Do  projektu uchwały  nie zgłoszono uwag. P. Przewodniczący przeprowadził głosowanie 

imienne.  W wyniku głosowania uchwałę w sprawie jw.   Rada Gminy  przyjęła  12 głosami „za”, 

przy 1 „przeciwnym” i 0 „wstrzymujących”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. Uchwała została opatrzona Nr  XXI/189/20 i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

P. Przewodniczący ogłosił 3 min. przerwę, po wznowieniu przystąpił do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad.  

 

Ad. 8    Informacja dotycząca interpelacji i zapytań. 

W okresie międzysesyjnym   wpłynęły interpelacje i zapytania.  Odpowiedzi zostały udzielone. 

 

Ad. 9   Informacje, wnioski  i oświadczenia  

 

W nawiązaniu do  rozpatrzonej  w dniu dzisiejszym skargi P. Przewodniczący powiedział, iż Pani 

G.D.  przesłała  kolejne pismo , pismo to przekazał adresatom:   Przewodniczącemu Komisji 

Skarg  oraz Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa.  

P. Przewodniczący  przekazał informację dotyczącą: - pisma Radnego Daniela Kowalko                         

w sprawie  montażu lamp na istniejących słupach oświetleniowych w Wielkiej Wsi w kierunku 

bloków, 

- uchwały Nr 170/g224/P/20  Kolegium RIO w Gdańsku z dnia 1 lipca 2020r.- zostało 

stwierdzone nieistotne naruszenia prawa w uchwale Nr XX/168/20 rady Gminy Główczyce z 

dnia 28 maja 2020r.  polegające na ustaleniu kwoty zwolnienia z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi kompostującymi bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 

przydomowym 

  

-  uchwały Nr 171/g224/P/20  Kolegium RIO w Gdańsku z dnia 1 lipca 2020r.- orzeczono 

nieważność  załącznika Nr 1 do uchwały Nr XX/169/20 Rady Gminy Główczyce z dnia 28 maja 

2020r. w części A o treści: ” ustanie obowiązku uiszczenia opłaty obowiązującej od …..” 

 

Radna Krystyna Śpiewak  powiedziała, że miała telefon od mieszkańca Drzeżewa , że woda z pól 



zalewa  posesje nr 1 i 2.  Radna  poinformowała też o złym stanie drogi  Lipno- Damno 

zwłaszcza na odcinku przez las i wystąpiła o  naprawę.   

Radny Mariusz Dyś ponownie  wystąpił w  sprawie odbioru folii rolniczych. 

P. Wójt odnosząc się do powyższego powiedziała, że pracownik temat pilotuje, ale jest problem z 

odbiorem ponieważ wskazana firma nie jest zainteresowana. 

Radny Kazimierz Hliwski powiedział, że na wizji lokalnej zgłaszał potrzebę wykoszenia i 

wycinki zakrzaczeń   , ale nic się nie dzieje. Prosi też o wykoszenie boiska. 

P. Wójt odnosząc się do powyższego zapewniła, że to będzie zrobione. 

Radny Józef Łaba powiedział, że mieszkańcy Główczyc dopytują w sprawie terminu 

uruchomienia  nowego ośrodka zdrowia . 

Zapytał  co z infrastrukturą na Osiedlu w Główczycach i co z remontem „Kopuły” przy ul. 

Mickiewicza, przy  wjeździe na  teren byłego PGR. 

Na powyższe odpowiedzi udzieliła P. Wójt. W kwestii „kopuły” P. Wójt powiedziała, że  będzie 

remontowana,  był potencjalny wykonawca, został poproszony o kosztorys. Sprawa się toczy i 

będzie finalizowana.  Jeśli chodzi o infrastrukturę na osiedlu Na Wzgórzu, to tak jak w pisemnej 

odpowiedzi skierowanej do Radnego realizacja będzie po zaplanowaniu środków w budżecie 

gminy. 

Radny Józef Łaba nadmienił, że poprzednicy przez 16 lat nic nie zrobili. 

Radny Michał Matkowski w nawiązaniu do powyższego zapytał czy zrobienie parkingu za prawie 

100  tys. to nic?. 

P. Wójt kontynuując udzieliła odpowiedzi w sprawie zatrudnienia lekarzy w ośrodku zdrowia w 

Główczycach- pismo  przesłane w tej sprawie nadal pozostaje bez odpowiedzi. Współpraca z 

Nord Medic  nie funkcjonuje należycie. Jeśli chodzi o nowy obiekt ośrodka, to uprawomocnia się 

decyzja sądu. 

Radny Kazimierz Wierbowski  powiedział, że mieszkańcy  bloków w Wolini płacą za ścieki a 

wywóz był w ubiegłym roku, wydzielają się przykre zapachy. 

Radny Mariusz Dyś  zapytał czy nie można by zrobić jednego projektu na wiatę, aby sołectwa nie 

musiały osobno ponosić kosztów. 

Pracownik urzędu gminy Jarosław Pospieszny odpowiedział twierdząco, ale jak podkreślił wiatę 

robi się na każdy teren. Sołectwa musiałyby się zdecydować jakie  wiaty chcą,  nie mamy 

dokumentów od wszystkich sołectw. 

Z-ca Wójta  powiedział, że  na temat funduszu sołeckiego już rozmawiał z częścią sołtysów. 

P. Wójt dodała, że jest już przygotowany odpis na fundusz sołecki, są to duże kwoty, dlatego 

prosi radnych, aby w swoich okręgach też się włączyli do planowania  wydatków  funduszu,  aby  

było to coś trwałego, wtedy gmina na pewno  dołoży. 

Radny Mariusz Dyś  podejmując temat powiedział, że z tego ma rozumie, że jeśli sołectwo  da na 

drogę, to gmina dołoży 50%. 



Z-ca Wójta powiedział, że do 50%. 

P. Wójt zwróciła uwagę, że musi być  gradacja , co będzie   w pierwszej kolejności robione. 

Nawiązując do planowanego objazdu terenu gminy P. Wójt powiedziała, że objazd  da obraz, co 

powinno być robione w pierwszej kolejności, musi być to coś trwałego.  P.Wójt nawiązała do 

sołectwa Wielka Wieś, gdzie jak podkreśliła droga gminna była  robiona co roku, ale jak zostały 

położone płyty tego problemu już nie ma. 

Radny Zenon Fir wspomniał, że teraz sołtysi nie biorą udziału w posiedzeniach Rady i nie 

wiedzą,  a  mieszkańcy pytają o drogę w Gorzynie. Dalej zasugerował, aby remont drogi w 

Gorzynie przedłużyć do Radosławia. 

P. Wójt w trakcie swej wypowiedzi powiedziała, że z tego co wie to projekt przebudowy drogi 

został  już zrobiony, ma być złożony wniosek do Funduszu Dróg Samorządowych. Na zapytanie 

Radnego Mariusza Dyś czy Starostwo ma już  kosztorys i projekt P. Wójt odpowiedziała , że tak, 

ale musi uzyskać dofinansowanie.  P.Wójt udzieliła również odpowiedzi na pytanie Radnego 

Kazimierza Hliwskiego w sprawie remontu drogi ,   nadmieniła, że naszą bolączką jest też stan 

drogi Główczyce-Izbica. 

Na zapytanie Radnego Mariusza Dyś  dotyczące remizy w Izbicy odpowiedział                                      

P. Przewodniczący podkreślając, że temat stanie na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Ad. 10    

P. Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad  został wyczerpany. Podziękował  za udział                   

w sesji i zamknął 21  obrady   Rady Gminy o godzinie  13:11.  

 

Całościowy zapis obrad znajduje się pod adresem: ug.glowczyce.ibip.pl 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

      Arkadiusz Kwiatkowski   

Protokołowała: 

Zofia Jaroszewicz 

 

 

 

  

 

  

 


